
Sundheds- og Forebyggelsesudvalget

Til: Ministeren for sundhed og forebyggelse

Dato: 9. oktober 2014

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 20
Vil ministeren kommentere henvendelsen af 19. august 2014 fra Hydrocepha-
lus Foreningen, jf. SUU alm. del – bilag 11, og vil ministeren i forlængelse he-
raf:
a. Redegøre for hvor store forskelle der er i antallet af genindlæggelser på de
enkelte hospitaler efter en shuntoperation, og hvad der kan være årsag til for-
skellene?
b. Oplyse om der findes en national instruks eller en standardprocedure som
hospitaler skal følge i forbindelse med shuntanlæggelse i hjernen. Vil ministe-
ren tage initiativ til, at der formuleres en national instruks eller standardpro-
cedure, hvis en sådan ikke findes?
c. Oplyse om det er de enkelte hospitaler, der selv vælger hvilken shunttype,
der anvendes, og hvad der i givet fald skal indgå i overvejelserne omkring
valg af shunttype?
d. Oplyse om, og i givet fald hvordan, neurokirurgiske patienter kan benytte
sig af frit sygehusvalg?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Özlem Sara Cekic (SF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Ozlem.Cekic@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karen J. Klint
formand
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